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Hristos, Marele nostru Preot

In acest studiu vom vorbi despre lucrare lui Isus ca si Mare Preot. Cartea Evrei este cea care vorbeste 
cel mai mult despre aceasta in Biblie. Sa citim Evrei 7,26-27:

"26 Şi tocmai un astfel de Mare Preot ne trebuia: sfânt, nevinovat, fără pată, despărţit de păcătoşi şi  
înălţat mai presus de ceruri,
27 care n-are nevoie, ca ceilalţi mari preoţi, să aducă jertfe în fiecare zi, întâi pentru păcatele sale, şi apoi  
pentru păcatele norodului, căci lucrul acesta l-a făcut o dată pentru totdeauna, când S-a adus jertfă pe Sine 
însuşi."

In acest text pe care tocmai l-am citit, Isus este prezentat ca si Mare Preot, sfant nevinovat, fara pata,  
despartit de pacatosi si inaltat mai presus de ceruri. Dar autorul epistolei catre evrei spune completand ca 
Isus este Mare Preot dupa ordinul lui Mehisedec. Aceasta idee o descoperim in Psalmii 110,4 care spune:

"4 Domnul a jurat, şi nu-I va părea rău: „Tu eşti preot în veac, în felul lui Melhisedec.”

Aici gasim numele Melhisedec care inseamna rege al dreptatii el a fost regele Salemului, cetate care 
mai tarziu se va numi Ierusalim. Melhisedec conform descrierii Genezei, a fost in preot al Marelui 
Dumnezeu. Aparitia si desparitia neasteptata al acestuia in cartea Genezei, este din numit puct de vedere 
misterioasa. Acesta se intalneste cu Avraam pe cand se intorcea de la salvarea nepotului sau Lot. In acel 
moment Melhisedec a oferit paine si vin lui Avraam si oamenilor sai obositi si l-a binecuvantat in numele 
Dumnezeului Cel Prea Inalt, si a dat glorie lui Dumnezeu pentru victoria pe care I-a dat-o lui Avraam in 
batalia pentru salvarea lui Lot. In schimb Avraam s-a prezentat inaintea lui Melhisedec aducand zecime din 
toate bunurile sale. In timpul acetui act de inmanare a zecimei lui Melhisedec, Avraam recunostea pe 
Melhisedec ca si un preot cu rang superior lui insusi. 

In Psalmii 110 care este un psalm mesianic scris de David, Melhisedec este vazut ca si un tip al lui 
Hristos. Aceasta tema este repetata in cartea Evrei unde atat Melhisedec cat si Isus sunt considerati Regi ai 
neprihanirii si ai pacii. Evident este faptul ca Melhisedec era un simbol al lui Isus, Marele nostru Preot 
despre care se vorbeste ca este vesnic, astfel intelegem ca nu este vorba de Melhisedec ci de Isus pentru ca 
numai El este vesnic.

Dar ce face Isus ca si Mare Preot al nostru acolo in ceruri? Aceasta este partea a doua a studiului. 
Lucrarea lui Isus de cand S-a urcat la cer dupa inviere, poate sa fie inteleasa prin doua activitati care se 
realizeaza in doua perioade definite. Prima perioada este de cand S-a urcat la cer pana in anul 1844, si al 
doua cuprinsa intre 1844 si a doua Sa venire. Ce a facut de la urcarea Sa la cer si pana in 1844? A facut 
tocmai ceea ce faceau preotii in serviciul zilnic in Templul pamantesc. Adica in tot acest timp a oferit 
inaintea lui Dumnezeu propriul sau sange in favoarea crestinilor  pocaiti aplicand meritele Sale tuturor celor 
ce se pocaiesc indreptatindu-i si iertandu-le pacatele, pentru  a-i elibera de vina pacatelor lor, iertarea se 
oferea si se ofera prin meritele sacrificiului lui Isus, iar eliberarea de pacat se producea si se produce prin 
transferarea pacatelor pacatosului asupra lui Isus. Trebuie sa intelegem ca toate acestea se intampla in planul 
fiintei umane, a individului si a aspectului practic dar nu si din punct de vedere legal al lui Dumnezeu. Pe 
plan divin inca mai este o lucrare care trebuie facut-a. Daca sangele lui Isus elibereaza pacatosul de 
condamnarea Legii totusi nu poate anula pacatul, acesta este inregistrat in Sanctuar pana la ispasirea finala.
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Asadar dupa ce S-a ridicat la cer Isus a intrat in Sfanta Sanctuarului ceresc pentru a fi intronat, chiar 
El insusi spune in Apocalipsa 3,21 in felul urmator:

"21 Celui ce va birui îi voi da să şadă cu Mine pe scaunul Meu de domnie, după cum şi Eu am biruit  
şi am şezut cu Tatăl Meu pe scaunul Lui de domnie.”" 

Dupa ce a fost intronat, dupa ca a sezut pe scaului Sau de domnie, lucrarea Sa a fost sa sustina 
Biserica, sa trimita Duhul Sau pentru a mijloci pentru cei pacatosi. Acesta lucrarea de mijlocire este 
minunata pentru ca ne motiveaza a trai fara frica cu privire la salvarea noastra, pentru ca daca salvarea 
noastra ar depinde de modul in care ne comportam am fi cu totii pierduti. Dar multumim lui Dumnezeu ca in 
ciuda faptului ca noi pacatuim Dumnezeu a oferit pe Fiul Sau, iar acesta astazi  se adreseaza Tatalui zicand: 

- - Tata este adevarat ca acest copil al Tau a pacatuit, dar ii pare rau, s-a pocait si a crezut in 
sacrificiul Meu, asa ca acum te rog ca pacatele sale sa fie iertate pentru ca Eu am platit pentru ele. De aceea 
in Romani 8,31-34 Pavel spune in felul urmator:

"31 Deci ce vom zice noi în faţa tuturor acestor lucruri? Dacă Dumnezeu este pentru noi, cine va fi  
împotriva noastră?
32 El, care n-a cruţat nici chiar pe Fiul Său, ci L-a dat pentru noi toţi, cum nu ne va da fără plată, împreună 
cu El, toate lucrurile?
33 Cine va ridica pâră împotriva aleşilor lui Dumnezeu? Dumnezeu este Acela care-i socoteşte neprihăniţi!
34 Cine-i va osândi? Hristos a murit! Ba mai mult, El a şi înviat, stă la dreapta lui Dumnezeu şi mijloceşte 
pentru noi!"

Aceste texte ne duce cu gandul la o curte regala unde suntem judecati, acuzarea este gata a aminti 
toate pacatele noastre, chiar propria noastra constienta ne acuza, cartile sunt de asemenea prezente cu 
pacatele noastre inregistrate. Dar de ce oare sa imi fie frica? Oare nu este Dumnezeu de partea noastra? Nu 
este el avocatul nostru, avocatul apararii? Isus a murit si a inviat iar acum este la dreapta lui Dumnezeu 
mijlocind pentru noi. 

Dar aceasta nu este tot, si iata ce vom descoperi in partea a treia a acestui studiu si anume pe Isus 
care pe langa faptul ca este Mare Preot este si mijlocitorul nostru. Sa citim ce spune in 1 Timotei 2,4-6:

"4 care voieşte ca toţi oamenii să fie mântuiţi şi să vină la cunoştinţa adevărului.
5 Căci este un singur Dumnezeu şi este un singur mijlocitor între Dumnezeu şi oameni: Omul Isus Hristos,
6 care S-a dat pe Sine însuşi ca preţ de răscumpărare pentru toţi; faptul acesta trebuia adeverit la vremea 
cuvenită,"

Isus doreste salvara tuturor oamenilor, nu este fiinta umana care doreste sa se salvaze, Pavel spune ca 
Isus este cel care doreste ca toti sa fie salvati. Prietene, din pacate omul prin insasi natura sa doreste mai 
degraba sa se distruga, este Isus care doreste sa il salveze si de aceea isi ia rolul de mijlocitor. Stii, un 
mijlocitor este cel care incearca sa rezolve o problema existenta intre doua parti care doresc sa se separe, in 
acest context ma impresioneaza cuvintele lui Pavel care spune Căci este un singur Dumnezeu şi este un 
singur mijlocitor între Dumnezeu şi oameni: Omul Isus Hristos. Prin natura sa umana ia de mana pe fiinta 
pacatoasa si cazuta, iar cu natura Sa divina Il ia de mana pe Tatal pentru a-i uni din nou. Pacatul a despartit 
pe om de Dumnezeu, a deschis o gaura nereparabila, din punct de vedere uman nu exista iesire, dar Isus este 
podul care leaga aceasta separare, Isus este omul-Dumnezeu , mijlocitorul perfect, responsabilitate pe care 
fiinta umana ii era imposibil sa si-o asume. De aceea nici un om sfant, indiferent de minunata si curata viata 
pe care a trait-o nu poate sa mijloceasca pentru noi si numai Isus. 

Acum vom urmari pe Domnul Hristos ca si Mare Preot. Sa citim Evrei 2,17:
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" 17 Prin urmare, a trebuit să Se asemene fraţilor Săi în toate lucrurile, ca să poată fi, în ce priveşte 
legăturile cu Dumnezeu, un Mare Preot milos şi vrednic de încredere, ca să facă ispăşire pentru păcatele 
norodului."

Exista 3 expresii care merita sa le analizam in acest verset, prima fiind a trebuit să Se asemene 
fraţilor Săi în toate lucrurile, a doua un Mare Preot milos şi vrednic de încredere iar a treia ca să facă 
ispăşire pentru păcatele norodului. Isus nu s-a intrupat pentr u ca sa salvaze ingeri, de aceea trebuia sa se 
asemenea fratilor Sai. Pentru a intelege mai bine aceasta, trebuie sa explicam ceea ce facea un preot in 
vechiul Israel. El era un mijlocitor intre popor si Dumnezeu, alta responsabilitate era sa ofere sacrificiile 
porporului Sau. Diferenta intre acesta si Isus este faptul ca Isus nu este numai Preot, inainte de a fi Preotul 
nostru el a este Sacrificiul nostru, mieii care erau sacrificati pentru pacate sunt numai un mic simbol al 
adevaratului Miel care trebuia sacrificat pentru pacatele lumii. Dar in acelasi timp este si Marele nostru 
Preot care mijloceste , intermediaza pentru noi pacatosii, El este cel care prezinta Sacrificiul sau in favoare 
poporului Sau. Pentru aceasta Isus trebuia sa se identifice total cu fiinta umana, asa ca s-a facut om, dar fara 
a lasa de a fi Dumnezeu, total om dar si total Dumnezeu, iar aceasta fara avea pacat, ispitit in tot, dar 
victorios, acest aspect este incurajator si fascinant pentru noi, pentru ca ai putea crede ca poate un 
Dumnezeu atat de mare nu ne-ar putea intelege, dar nu este asa pentru a nu lasa loc de indoiala, Domnul s-a 
facut om, ispitit in tot. Cineva ar putea spune ca Isus nu il intelege, dar fara indoiala ca in ciuda faptului ca 
Isus este ca si noi totusi este superior noua , pentru ca este Dumnezeu, numai asa putea sa fie intermediar, 
mijlocitor intre noi si Dumnezeu.

A doua expresie este , un Mare Preot milos şi vrednic de încredere. Aici vedem cum in lucrarea de 
Mare Preot a lui Isus mila si increderea merg mana in mana. Tot procesul salvarii are ca baza mila, ce s-ar fi 
intamplat cu noi daca El nu ne-ar fi iubit? Dar celalalt fundament al salvarii este increderea in ce priveste 
fagaduintele si principiile Sale, harul si Legea intr-o relatie impresionanta.

A treia expresie spune ca să facă ispăşire pentru păcatele norodului, ispasire inseamana a plati. 
Fiinta umana era dator, datorie care putea fi platita numai cu viata sa, dar Isus a rescumparat datoria lui, a 
platit pentru pacatul sau, nu cu aur sau argint ci cu scump si pretios sangele Sau.

Am ajuns la sfarsitul studiului si vom vorbi despre Isus ca singurul sacrificiu capabil sa plateasca, 
rascupere, salveze pe mine si pe tine din pacate. Sa citim Evrei 10,10-14: 

" 10 Prin această „voie” am fost sfinţiţi noi, şi anume prin jertfirea trupului lui Isus Hristos o dată 
pentru totdeauna.
11 Şi, pe când orice preot face slujba în fiecare zi şi aduce de multe ori aceleaşi jertfe, care niciodată nu pot 
şterge păcatele,
12 El, dimpotrivă, după ce a adus o singură jertfă pentru păcate, S-a aşezat pentru totdeauna la dreapta lui  
Dumnezeu
13 şi aşteaptă de acum ca vrăjmaşii Lui să-I fie făcuţi aşternut al picioarelor Lui.
14 Căci printr-o singură jertfă El a făcut desăvârşiţi pentru totdeauna pe cei ce sunt sfinţiţi."

Sa analizam un pic ceea ce Pavel spune in aceste versete. Noi toti eram pierduri, niciunul din noi nu 
este sfant sau drept, toti meritam moartea, dar Isus ne-a facut sfinti prin inermediul mortii Sale. Daca omul a 
pacatuit, cineva trebuia sa moara si cum fiinta umana nu dorea moartea inlocuitorul a fost Isus. Animalele 
care erau sacrificate in Israel indicau catre adevaratul Sacrificiu care era Isus. Preotul  face slujba în fiecare 
zi şi aduce de multe ori aceleaşi jertfe, care niciodată nu pot şterge păcatele, El, dimpotrivă, după ce a adus 
o singură jertfă pentru păcate, S-a aşezat pentru totdeauna la dreapta lui Dumnezeu. Si care este rezultatul 
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acestui sacrificiu? El , spune textul,  printr-o singură jertfă El a făcut desăvârşiţi pentru totdeauna pe cei ce 
sunt sfinţiţi. 

Asa ca am spus si voi mai repeta faptul ca salvarea noastra are origine divina, Isus a avut initiativa, 
tot el a executat-o. In planul de salvare cat si in implinirea lui si terminarea lui , omul nu a facut nimic, totul 
este divin. Atunci cu siguranta ca te vei intreba: Atunci care este partea mea, ce trebuie sa fac? Accepta pe 
Isus ca Salvator personal si tot cee ce el iti ofera, nimic mai mult!
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